
Referat af ordinær generalforsamling i Omø Vandværk A.M.B.A. 

lørdag den 17. juni kl. 10 i Omø Forsamlingshus 
 

Formand Gitte Lunding bød velkommen til de 16 fremmødte. 
 
1. Valg af dirigent. 
Ebba Lawaetz blev valgt. 
Ebba konstaterede, at generalforsamlingen var rettidigt indkaldt med 3 ugers varsel pr. mail 24. maj 2023 
og ved opslag i april-nummeret 2023 af Omø Bladet.  
 
2. Valg af referent og stemmetællere. 
Dorthe Winther blev valgt som referent, og Birger Johansen og Steffen Glismann blev valgt som 
stemmetællere 
Der var 14 stemmeberettigede andelshavere til stede.  
 
3. Bestyrelsens beretning 
Formand Gitte Lunding fremlagde bestyrelsens beretning og kom med en række opdateringer til den 
skriftlige beretning. 

• Der er afholdt syv fysiske bestyrelsesmøder og et on-line møde. Bestyrelsen har bl.a. været på 
vandværket, på markvandring ved vandværket og set på boringer.  

 

• Hele vandforsyningsområdet er et gennemreguleret område, og den 22. maj kom endnu en ny 
drikkevandsbekendtgørelse, og man skal nu bl.a. måle yderligere for 10 nye pfas-stoffer. 
 

• Bestyrelsen har et tæt samarbejde med Klima- og Miljøforvaltningen i Slagelse Kommune. I 
samarbejde med Slagelse Kommune og Agersø Vandværk er søgt om midler hos statens 
drikkevandspulje til grundvandsbeskyttelse på øerne, og man har fået et tilskud på 40 % af 
udgifterne. 
Idet hele taget har grundvandsbeskyttelsesindsatsen fyldt rigtig meget, men vi er endnu ikke i mål.  
Seneste nyt er, at forvaltningen i Slagelse Kommune forventer, at aftaler med landmændene 
forventes indgået i efteråret. Implementering af det aftalte vil ske fra juni 2024. 
Det forventes at det er omkring 30 hektar der skal beskyttes med indsatsplanen. Kommunen 
betaler procesomkostninger og tinglysningsomkostninger og mellemfinansierer de statslige 
puljemidler og stiller garanti til lån fra kommunekredit. (et lån på ca. 1.8 mio. kr. er indregnet i 
budgettet). 
 

• En arbejdsgruppe har set på, hvorledes man kan bruge de 4 hektar, hvor den nye boring ligger, til at 
forbedre biodiversiteten.  
 

• Der er løbende fokus på mængden af udpumpning af vand fra de enkelte boringer mhp. kvaliteten 
af det udpumpede drikkevand.  Allan foretager ugentlige aflæsninger over mængden af udpumpet 
vand fra de enkelte boringer og i samarbejde med forvaltningen tilpasses udpumpningen så vi får 
det bedst mulige drikkevand, der overholder alle vandkvalitetskravene.  
 

• Årets anlægs – og vedligeholdelsesarbejder omfatter bl.a.: Renovering af sommerhusboring, ny 
boring taget i brug og opmåling af ledningsnet for at imødekomme graveforspørgsler fra 
entreprenører m.fl.  inden for 2 timer døgnet rundt. Derudover er der repareret huller i 
ledningsnettet især på Ørespidsen, hvor det ’gamle’ ledningsnet stadig ligger.  
  

• Oplysningskampagne: I samarbejde med Agersø Vandværk arbejder bestyrelsen på at få udarbejdet 
en lille folder med forslag til, hvad man kan gøre for at spare på vandet, og hvad man kan gøre for 
at undgå at forurene grundvandet (fx forslag til brug af miljørigtig træbeskyttelse). 
Bestyrelsen har desuden udsendt mail med opfordring til at spare på vandet grundet tørken.   

 

• Bestyrelsen modtager af og til spørgsmålet om, hvorfor Omø Vandværk ikke bare bliver en del af SK 
forsyning. Bestyrelsen har undersøgt det, og det er ikke billigt. Man opgør vandværkets formue og 
trækker forbrugernes tilslutningsbidrag fra. I Stillinge vandværk betød en tilslutning til SK forsyning 
en udgift for privat forbruger godt 12.000 kr., det var dyrere for erhvervet 



• Fremtiden: Bestyrelsen forventer, at grundvandsbeskyttelsen og økonomien som følge deraf 
kommer på plads i løbet af 2023. Derudover skal man måske til at se på en gradvis udskiftning af 
ledningsnettet på Ørespidsen og Skovbanken, hvor de fleste lækager kommer.  

 
Formanden sluttede med at takke bestyrelsen og vandværksbestyrer Allan Rasmussen og administrator 
Dorthe Winther for et godt samarbejde 
 
De fremmødte drøftede bestyrelsens beretning. 
Der fremkom forslag om, at bestyrelsen arbejder på at sikre vandstanden i mosen for at sikre grundvandet.  
 
Beretningen er enstemmigt godkendt.  
 
4. Det reviderede årsregnskab 2022 forelægges til godkendelse. 
Dorthe gennemgik regnskabet. Regnskabet udviser et overskud på 24.333 kr. 
Regnskabet blev enstemmigt godkendt. 
 
Der blev spurgt til, hvor meget spild der er. Spildprocenten er i 2022 14%, hvoraf man ikke skal betale den 
statslige afgift af de 10 %.  
 
Bestyrelsen blev opfordret til at undersøge, hvor meget det koster at udskifte det resterende gamle 
ledningsnet på Øret og Skovbanken med henblik på at mindske spildet. 
 
5. Budget for det kommende år forelægges til godkendelse 
Dorthe fremlagde budgettet, der er fremsat med uændret takster.  
 
Budgettet for 2024 blev enstemmigt godkendt. 
 
6. Behandling af indkomne forslag. 
Der er ikke indkommet nogen forslag 
 
7. Valg af medlemmer og suppleanter til bestyrelsen  
På valg til bestyrelsen er Ole Odsgaard og Birthe Jørgensen. Ole Odsgaard og Birthe Jørgensen blev valgt. 
 
Poul Erik Hansen og Honey Dannica Efeu modtog valg som suppleanter. 
Poul Erik Hansen og Honey Dannica Efeu blev genvalgt.  
 
8. Valg af revisorer og revisorsuppleanter. 
På valg som revisorer er Ebba Lawaetz og Hans Nielsen. 
Ebba Lawaetz og Hans Nielsen blev genvalg. 
Nakalema Iversen blev valgt til revisorsuppleant.  
 
9. Eventuelt. 
Formanden takkede dirigenten for god ledelse af generalforsamlingen. 
 

Fritidshusejerne opfordres til at lukke i målerbrønden hver gang, de forlader deres sommerhus. 
På den måde sikrer man at man ikke har vandspild i sit sommerhus og det letter vandværkets arbejde, når 
der skal lukkes for vandet.  
 

Der fremkom forslag om at åbne op for den arbejdsgruppe, der arbejder med udnyttelse af vandværkets 4 
hektar. Der fremkom forslag om både øget biodiversitet og solceller på arealet.  
 
 
Omø, den 17.6.2023 
 

 
                     _______________________                        _______________________ 
 Dirigent Ebba Lawaetz   Referent Dorthe Winther 


